

## EVIDENCE

(Recorded by Electronic Apparatus)

Thursday, April 13, 1972

[Text]

**The Chairman:** Gentlemen, I think we should get the meeting under way; we are 20 minutes late already.

At our last meeting on March 28th the Committee heard explanations and details of the Northern Development Program and questioned the minister and the departmental officials concerned with the administration of the program. The officials are with us again today and we can resume our examination of those estimates.

We have with us Mr. Hunt, Assistant Deputy Minister, Northern Development Program. Mr. Hunt, would you like to introduce your colleagues?

**Mr. A. D. Hunt (Assistant Deputy Minister (Northern Development Program)):** Thank you, Mr. Chairman. On my right is Mr. A. B. Yates, Director, Northern Economic Development Branch, and, next to him, is Mr. D. A. Davidson, Acting Director of the Territorial Affairs Branch, Northern Economic Development Branch.

**The Chairman:** Thank you.

I will again call Votes 20, 25, 30, L35, L40, L45, L50, L55 and L60 of the Northern Development Program which can be found on page 10-2 and pages 10-24 to 10-38 of the Blue Book. The Committee can begin its examination.

**Mr. Nielsen:** Mr. Chairman, before we do that I wonder if I might raise a question concerning the business of the Committee.

In addition to the estimates of the Northern Development Branch which we are considering today, there are several areas of inquiry that I personally have with respect to Indian Affairs which I would like to raise and these will take, in my estimation, at least a day.

There are agencies within the department whose activities are the proper responsibility of this Committee to inquire into, namely Eldorado Aviation and Northern Transportation. I have some questions on those agencies and I imagine Mr. Cadieu will have others. In addition to that, I have several areas of inquiry relating to the activities of Northern Canada Power Commission and my estimation of the time required to deal with the questions I want to raise with respect to NCPC is at least a day.

So, I am wondering if perhaps the 25th of April could not be set aside now, whether or not we have finished Northern Development, for inquiry into NCPC activities, and perhaps the 27th for Eldorado; then, if any time is left over, we could revert to Northern Development. Mr. Hunt is, I believe, an NCPC and also an Eldorado expert. If we could get some sort of order into the business of the Committee, it would help all of us, I am sure, in arranging our own respective activities, "Housewise" and with other committees and so on.

• 1555

**The Chairman:** Your point is very well taken, Mr. Nielsen. We did attempt to convene a steering committee meeting prior to adjournment. Unfortunately all of the members of the Committee did not show up. Therefore the discretion was mine as to what subject would be covered at today's meeting. However, we will take into consideration those

## TÉMOIGNAGES

(Enregistrement électronique)

Le jeudi 13 avril 1972

[Interpretation]

**Le président:** Messieurs, il est temps de commencer; nous avons déjà 20 minutes de retard.

Lors de notre dernière réunion le 28 mars, le comité a obtenu des explications au sujet du programme de Développement du Nord et il a pu questionner le ministre et les fonctionnaires du ministère qui s'occupent de l'application de ce programme. Aujourd'hui, ces fonctionnaires sont présents à nouveau et nous pouvons continuer l'examen des prévisions.

Nous avons ici le sous-ministre adjoint, du programme de Développement du Nord, monsieur Hunt. Voulez-vous bien, monsieur Hunt, présenter vos collègues?

**M. A. D. Hunt (sous-ministre adjoint, programme de Développement du Nord):** Merci, monsieur le président. Je vous présente à ma droite le directeur, direction de l'Expansion économique du Nord, M. A. B. Yates et, à ses côtés, le directeur intérimaire des Affaires territoriales, direction de l'Expansion économique du Nord, M. D. A. Davidson.

**Le président:** Merci.

Je vais à nouveau mettre en délibération les crédits 20, 25, 30, L35, L40, L45, L50, L55 et L60 du programme de Développement du Nord canadien que vous pourrez trouver à la page 10-3 et aux pages 10-25 à 10-39 du Livre bleu. Le comité peut commencer son examen.

**M. Nielsen:** Monsieur le président, avant de commencer me permettez-vous de poser une question au sujet du programme du comité?

Outre les prévisions budgétaires concernant la direction de l'Expansion économique du Nord que nous examinons aujourd'hui, il y a plusieurs autres domaines des Affaires indiennes au sujet desquels je voudrais poser des questions et ceci prendrait à mon avis au moins une journée.

Il y a des organismes au sein de ce ministère dont les activités devraient faire l'objet de l'examen du comité, particulièrement *Eldorado Aviation* et la société des Transports du Nord Limitée. Je voudrais poser certaines questions au sujet de ces organismes et je suppose que M. Cadieu voudra en poser d'autres. En outre, j'aimerais poser des questions sur les différents domaines d'activités de la Commission d'énergie du Nord canadien et dans ce dernier cas je compte qu'il faudrait une journée au moins pour étudier le sujet.

Par conséquent, je me demande si on ne pourrait réserver le 25 avril dès maintenant pour faire enquête au sujet des activités de la Commission d'énergie du Nord canadien que nous ayons ou non terminé avec l'Expansion du Nord, et que nous pourrions peut-être réserver le 27 avril pour faire l'examen d'Eldorado; puis, s'il reste du temps, nous pourrions revenir à l'étude de l'Expansion du Nord. Je crois que M. Hunt est versé dans les questions concernant la Commission d'énergie du Nord canadien et Eldo-

rado. Si nous pouvions établir un programme ordonné pour le Comité, ceci nous aiderait dans nos travaux respectifs à la Chambre et dans les autres comités, etc.

**Le président:** Vous avez tout à fait raison, monsieur Nielsen. Nous avons essayé de réunir les comités de direction avant l'ajournement; malheureusement, tous les membres du Comité n'étaient pas présents. Par conséquent, c'est moi qui ait dû décider ce que nous examinerions aujourd'hui; toutefois, nous tiendrons compte des demandes que